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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 07.10.2010 stillet 
følgende spørgsmål nr. 9 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Bjarne Lausten

Spørgsmål 9:

”Vil ministeren redegøre for en pelsdyravlers retssikkerhed, når disse i år modtager 
påbud/indskærpelser for redekassestørrelser fra kontrollanter fra Plantedirektoratet, når 
samme regel og forhold ikke blev påtalt sidste år, da Fødevarestyrelsens 
Veterinærrejsehold kontrollerede selv samme farm”

Svar:

Jeg kan oplyse, at Fødevarestyrelsen og Plantedirektoratet har gennemgået de respektive 
kontrolresultater med hensyn til redekassestørrelser i 2009 og 2010. Denne gennemgang 
viser, at der ikke procentuelt er stor variation mellem Fødevarestyrelsens kontrol i 2009 
og Plantedirektoratets kontrol i 2010; nemlig henholdsvis 11,8 % og 14,6 %. Numerisk 
er der imidlertid stor forskel, da kun 24 farme, ud af i alt 204 kontrollerede farme, fik 
påtale i 2009, mens 168 farme, ud af i alt 1.148 kontrollerede, har fået påtale per 27. 
oktober 2010.

Fødevarestyrelsen har i øvrigt oplyst, at det er deres opfattelse, at overdragelsen af 
velfærdskontrollen fra Fødevarestyrelsen til Plantedirektoratet er forløbet 
tilfredsstillende, og at velfærdskontrollen i besætningerne udføres på betryggende vis.
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